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مدیر جهاد کشاورزی مرکز لرستان:
سیب زمینی برای نخستین بار 

قطره ای آب می خورد!

سپهرغرب، گروه خبر: مدیر جهاد کشاورزی مرکز 
لرســتان از اجرای طرح آبیاری سیب زمینی به روش 

قطره ای برای نخستین بار خبر داد.
مراد بیرانوند اظهار کرد: در زمینه الگوی کشــت، ســال 
پیش 600 هکتار ســیب زمینی داشتیم که امسال به 400 

هکتار کاهش پیدا کرد.
وی ادامه داد: در راســتای اجرای طرح الگوی کشــت، 
کارهــای زیادی انجــام داده ایم و در ایــن زمینه همچنان 

بیش از پیش تلاش خواهیم کرد.
بیرانوند با بیان اینکه البته با سیب زمینی پاییزه که اواخر 
اردیبهشــت برداشت می شود، مشــکلی نداریم، اما با بهاره 
که آب زیادی نیاز دارد مخالف هســتیم، تصریح کرد: برای 
نخســتین بار قصد داریم که از سیستم قطره ای برای آبیاری 

استفاده کنیم.
مدیر جهاد کشاورزی مرکز لرستان گفت: در کشور ژاپن 
این کار را انجــام داده و نتیجه گرفته اند و از لحاظ مصرف 

آب بسیار به صرفه است.
وی بیــان کرد: چنــد مزرعه را در نقــاط مختلف برای 
این کار درنظر گرفته ایم و کارشناســان ما در این خصوص 
آموزش های لازم را فراگرفته اند و اگر به نتیجه برســیم آن 

را ترویج می دهیم.

مدیرکل استاندارد استان کرمانشاه خبر داد:
نظارت ویژه کارشناسان استاندارد 

بر بازار شب یلدا

استان  استاندارد  مدیرکل  خبر:  گروه  سپهرغرب، 
کرمانشــاه از نظارت ویژه کارشناسان استاندارد بر 

بازار شب یلدا خبر داد.
به گزارش ســپهرغرب بــه نقل از روابــط عمومی اداره 
کل استاندارد کرمانشــاه، محمودرضا نیازی اظهار کرد: در 
راستای صیانت از حقوق شهروندان، طرح نظارتی ویژه شب 
یلــدا با اولویــت تمرکز بر عرضه مواد غذایی از روز شــنبه 
24 آذرماه در دســتور کار اداره کل استاندارد کرمانشاه قرار 

گرفته است.
وی با اشاره به اینکه استفاده از کالاهای باکیفیت تولید داخل، 
حق هر شهروند ایرانی است، اضافه کرد: امنیت و سلامت شهروندان 
از اولویت های سازمان ملی استاندارد بوده و نگاه هشیارانه استاندارد، 
کیفیت کالاهای عرضه شــده در بازار را در هفته منتهی به شب 
یلدا به دقت رصد کرده و چنانچه کالاهای موجود در مراکز عرضه 
صنفی استان مغایر با شاخص های استاندارد باشد، اقدامات حقوقی 
لازم با تولیدکننــدگان و عرضه کنندگان این نوع کالا ها به عمل 

خواهد آمد.
نیازی با اشــاره به اینکه مطابق قانون جدید ســازمان، 
بازرســان اســتاندارد به عنــوان ضابط خاص قــوه قضاییه 
محســوب می شــوند، تصریح کرد: از ابتدای ســال جاری 
نزدیک به 11 هزار بازرسی از فرآورده های مشمول مقررات 
اســتاندارد اجباری در حوزه صنایع غذایی، ســاختمانی و 
معدنی، شــیمیایی، بــرق و الکترونیک، خــودرو و نیروی 
محروکــه و موارد دیگر در فروشــگاه ها و واحدهای صنفی 
ســطح استان توسط کارشناسان استاندارد انجام شده که در 
این راســتا بیش از چهار هــزار و 500 کالای فاقد علامت 

استاندارد، شناسایی و جمع آوری شده است.
نیازی ادامــه داد: طبق تبصره 3 مــاده 59 قانون نظام 
صنفی کشــور، عرضه، نگهداری و فروش کالاهای مشمول 
استاندارد اجباری بدون علامت استاندارد ایران ممنوع بوده 
و با متخلفان از قوانین استاندارد برخورد قانونی خواهد شد. 
مدیرکل استاندارد استان با اشاره به اینکه انتخاب شعار 
راهبــردی حمایــت از کالای ایرانی، عزم ایــن اداره کل را 
برای توســعه و ترویج خرید کالای استاندارد ایرانی با هدف 
تحقق شعار امسال راسخ تر می کند، خاطرنشان کرد: کیفیت 
بخشیدن به کالاهای ایرانی الزام حمایت از این کالاهاست و 
اداره کل اســتاندارد استان با توسعه و ترویج پویش »کالای 
استاندارد ایرانی می خرم« از دستگاه های حاکمیتی اثرگذار 
در تحقق حمایت از کالای ایرانی بوده که در همین راســتا 
همواره نسبت به ترویج و حمایت از خرید کالای استاندارد 

ایرانی تلاش کرده است.

خبــر
انتقاد نماینده دورود و ازنا به کاهش سهم 

نوسازی مسکن های فرسوده لرستان؛
وعده ها عملی نشد

سپهرغرب، گروه خبر: نماینده مردم دورود و ازنا 
در مجلس نسبت به کاهش سهم نوسازی مسکن های 
فرسوده لرســتان و عدم اختصاص سهمیه به سایر 

شهرستان های استان انتقاد کرد.
مجیــد کیانپور اظهار کرد: نهاوندیــان، معاون اقتصادی 
رئیس جمهور در ســفری که مرداد ماه امســال به لرستان 
داشت مطرح کرد که یکی از برنامه های دولت که قرار شده 
طی پنج ســال اجرا شود »طرح بازآفرینی« است تا محلات 
فرسوده ساماندهی شــوند و در این راستا قول داده شد در 
قالب این طرح چهار هزار واحد فرســوده لرســتان نوسازی 

شود.
وی افزود: با گذشت چندین ماه از سفر معاون اقتصادی 
رئیس جمهــور به اســتان هنوز این وعده اجرایی نشــده و 
این در حالی اســت که مرادپور معاون استاندار لرستان در 
صحبت های اخیر مطرح کرده که ســهمیه نوسازی دو هزار 
و 316 مســکن فرســوده در قالب طرح امید در خرم آباد و 

بروجرد اجرا می شود.
نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس شــورای اســلامی 
تصریح کرد: حال باید پرســید پس از گذشــت چندین ماه 
از ســفر معاون اقتصادی رئیس جمهور و برگزاری جلسات 
مختلف، چرا ســهم لرستان کاهش یافت، خروجی مصوبات 

سفر نهاوندیان چه شد؟
وی ضمن انتقاد از اجرایی نشدن وعده های مذکور، بیان 
کرد: بر اســاس سخنان معاون اســتاندار، سهمیه نوسازی 
دو هزار و 316 مســکن فرســوده نیز تنها به دو شهرستان 
خرم آباد و بروجرد اختصاص پیدا کرده اســت، لرســتان که 
فقط محدود به این دو شهرســتان نیســت پس سهم بقیه 

شهرستان ها چه می شود؟
کیانپور به لزوم تکمیل مســکن مهرهای اســتان تأکید 
کرد و ادامه داد: هم اکنون بســیاری از واحدهای مســکن 
مهر شهرســتان هایی مانند خرم آباد، ازنا و الیگودرز پس از 
گذشت 6 سال نیمه تمام مانده اند که اگر متقاضی ندارند به 
کمیته امداد و بهزیســتی واگذار شوند تا به گروه هدفشان 

تحویل دهند.
نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس شــورای اســلامی 
خطاب به مســؤولان مربوطــه، اظهار کرد: مســکن امید 
پیشکش، ابتدا مسکن مهر را تمام کنید که پس از گذشت 
6 ســال روی زمین مانده، بعد سراغ مسکن امید بروید؛ در 
لرستان نیاز به مسکن داریم و امیدواریم مسکن امید هم به 

سرنوشت مسکن اجتماعی دچار نشود.

مدیرکل شیلات لرستان خبر داد:
تولید 2000 تن ماهی 

به روش پرورش در قفس

سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل شیلات لرستان از 
تولید دو هزار تن ماهی به روش پرورش در قفس در 

استان خبر داد.
کیارش بیرانوند اظهار کرد: پرورش ماهی در قفس یکی 

از طرح هایی است که جایگاه ویژه ای در استان دارد.
وی با بیان اینکه این طــرح با اولویت تحقق برنامه های 
اقتصاد مقاومتی بوده که ارزان بودن ســازه ها و غنی شدن 
آب بــرای مصارف کشــاورزی، از مزیت های آن به شــمار 
می رود، بیان کرد: گوشــت ماهی تولیدشده در این شرایط، 

از کیفیت بالایی برخوردار است.
مدیرکل شــیلات لرســتان ادامه داد: هم اکنون در پنج 
ســد »حوضیان«، »ایوشــان«، »خان آبــاد«، »مروک« و 
»هاله« به صورت آزمایشــی اقدام به پرورش ماهی در قفس 

شده است.
بیرانوند خاطرنشــان کرد: در حال حاضر از این پنج سد 
حدود دو هزار تن ماهی برداشــت می شــود که با توجه به 
سدهایی که در استان وجود دارد پیش بینی می شود، تولید 

پرورش ماهی در قفس به بیش از پنج هزار تن برسد.
وی گفت: وجود هشــت سد در اســتان، ظرفیت  خوبی 

برای تولید ماهی به این روش است.

خبــر

لرستان 15 تن در هکتار فرسایش خاک دارد
نایب رئیس  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
متخصصین  مجمع  کشاورزی  کمیسیون 
ایران، گفت: لرســتان در سال 15تن در 

هکتار فرسایش خاک دارد.
علی حسین بیرانوند با بیان اینکه هر ساله 
در لرســتان 15 هکتار فرسایش خاک داریم 
که این میزان خیلی زیاد اســت، خاطرنشان 
کــرد: 100 تا یک هزار ســال زمان می برد تا 

یک سانتی متر خاک تشکیل شود.
وی اضافــه کــرد: خاک یکــی از مواهب 
خدادادی بوده که کمتر مورد توجه رســانه و 

عموم قرار گرفته است.
مشاور دبیرکل کمیسیون کشاورزی مجمع 
متخصصین ایــران بیان کرد: خــاک متولی 
مشخصی ندارد و تشکیلاتی برای آن تاکنون 

تعریف نشده است.
بیرانوند ادامه داد: اگــر بخواهیم خاک را 
تعریــف کنیم خاک پیکره طبیعی بوده که بر 
اساس فرآیندها و عوامل خاک سازی تشکیل 
شده و در برگیرنده مواد عالی و معدنی است.

مجمع  کشــاورزی  کمیسیون  نایب رئیس 
متخصصین ایران تصریح کرد: خاک به عنوان 
منابع طبیعی ســرمایه ملی و بســتر حیات، 

نقش اساســی در رشــد جوامع بشری و رشد 
گیاهان دارد.

بیرانونــد عنــوان کرد: درواقع بخشــی از 
زنجیره غذایی انســان و حیوان همین خاک 

است که به همین دلیل هرگونه آلودگی خاک 
می تواند در طول زنجیره غذایی به خود انسان 

و سطوح بالاتر ادامه پیدا کند.
وی گفت: بــا توجه به اهمیــت خاک در 

ســطح جهانی، بنابراین از ســوی ملل متحد 
پیامی به عنوان خاک سالم برای زندگی سالم 

در نظر گرفته شده است.
کشاورزی  کمیســیون  دبیرکل  مشــاور 
مجمــع متخصصیــن ایــران، اذعــان کرد: 
این نشــان از اهمیت و جایــگاه خاک دارد 
اما متأســفانه خاک های ما به دلیل شــیوه 
مدیریــت جنگل زدایی، توســعه شــهرها، 
آلودگــی، چــرای مفرط و مــوارد دیگر در 

قرار گرفته اند. نابودی  معرض 
بیرانوند خاطرنشان کرد: تا زمانی که خاک 
در خطر اســت زندگی ســالم نیــز نمی تواند 
مفهومی داشــته باشــد چراکه زندگی سالم 
پایدار بدون خاک ســالم امکان پذیر نیست به 
دلیل اینکه خاک سالم امنیت غذایی را تأمین 

می کند.
مجمع  کشــاورزی  کمیسیون  نایب رئیس 
متخصصیــن ایران در پایان عنوان کرد: اینکه 
بــه بهانه افزایش تولید مــواد غذایی از کود و 
سموم شــیمیایی بی رویه اســتفاده می شود 
حاصلخیــزی خاک را از بین می برد و نســل 
آیده منبعــی برای تأمین مــواد غذایی خود 

نخواهند داشت.

المان های بی روح یک کلان شهر؛

المانهایبیمعناکهبرپیکرهشهرزارمیزند
جای خالی نمادهای بومی

ســپهرغرب، گروه خبــر: جای خالی 
نمادهای بومی برگرفته از فرهنگ و رسوم 
و نمادهایی از مشاهیر و بزرگان این دیار، 

در سطح شهر کرمانشاه محسوس است.
نمادها یا سمبل ها قراردادهای مشترکی بین 
جوامع هستند که ممکن است تنها یک جامعه 
کوچک چون خانواده را در برگیرند یا گســتره 
آن فراتر رفتــه و در جامعه جهانــی قابل فهم 

باشند.
بشــریت  تاریــخ  در  نشــانه ها  و  نمادهــا 
کارکردهای مختلفی داشــته اند و امروزه نیز از 
آن ها اســتفاده های متعدد و مختلفی می شود و 
جغرافیا، فرهنگ مردم شــهر، پوشش، آداب و 
ســنن، اعتقادات و باورها ازجمله مواردی است 
کــه امــروزه المان های )نمادهای( شــهری بر 

اساس آن ها طراحی و نصب می شوند.
با تعاریفی کــه از المان هــا و کاربرد آن ها 
گفته شــد باید گفت که شهر کرمانشاه به عنوان 
یکی از کلان شــهرهای کشــور ازنظــر وجود 
نمادهای شــهری قدری فقیر است و برخی از 
آن ها نیز نه تنها یک هدف خاص فرهنگی  دنبال 
نمی شــود، بلکه در مواردی به عنوان یک المان 

زیبا، موردقبول نیستند.
نمادهای شهری در کرمانشاه با این پیشینه 
فرهنگــی و تاریخــی چندان معــرف خوبی از 
داشــته های فرهنگی آن نبوده و گردشــگران 
داخلی و خارجی در ســفر به این شــهر نه تنها 
نمی توانند از المان های موجود در شــهر نسبت 
به فرهنگ این دیار شــناخت پیدا کنند، بلکه 
حتی گاهی اوقات با دیــدن برخی از آن ها که 
متناســب با محل نصب آن نبوده دچار ابهام و 

سردرگمی می شوند.
     انتقاد اســتاندار کرمانشــاه به 

المان های موجود در شهر
اهمیت وجود نماد و نشانه های فرهنگی در 
شهر تا حدی اســت که استاندار کرمانشاه طی 
نشست ســاماندهی ورودی های کرمانشاه که 6 
آبان 97 برگزار شــد به آن پرداخت و انتقاداتی 

نیز پیرامون این موضوع داشت.
هوشــنگ بازوند در این نشست بر طراحی 
مبلمان و نمادهای مناســب در ســطح شهر و 
ورودی های کرمانشــاه با بهره گیری از پیشینه 

فرهنگی و تاریخی منطقه تأکید کرد.
     المان خاص فرهنگی در کرمانشاه 

نداریم
مهنــوش خزایــی، دکتــرای مدیریــت و 
نمادهای  در خصــوص  فرهنگی  برنامه ریــزی 
موجود در شهر کرمانشاه، اظهار کرد: به طورکلی 
دودســته المان داریم که یک دســته بر اساس 
زیبایی شناســی طراحی می شوند و دسته دیگر 
نیز المان هایی هستند که بر مبناهای فرهنگی 
ایجادشــده اند؛ گاهی نمادهایی برای زیبایی و 
گاهی نیز فرهنگی در شهرها استفاده می شود، 
اما در استان کرمانشــاه المان فرهنگی خاصی 

نداریم.
وی گفــت: یکــی از معیارهای شــهرداری 
برای انتخاب ایــن المان ها هزینه آن بوده و در 
انتخاب آن ها ارزان تر بودن نمادها را مدنظر قرار 

داده است.
خزایــی با بیان اینکه موضــوع المان ها تنها 

مربوط به ســازمان فرهنگی شهرداری نیست، 
عنوان کرد: مدیریت زیباســازی شهر و سازمان 
فرهنگی شهرداری باید در این زمینه با یکدیگر 

هماهنگ باشند.
این اســتاد دانشگاه بیان کرد: به دو دلیل از 
المان های مناسب در شــهر استفاده نمی شود، 
یکــی از دلایل مربــوط به کمبــود بودجه در 
شهرداری اســت و دلیل دیگر به عدم تخصص 
کافی از ســوی مدیران فرهنگی در زمینه فهم 

معانی فرهنگی المان ها برمی گردد.
خزایی گفت: تا زمانی که یک اراده ای برای 
ساماندهی المان ها، ســاماندهی زیبایی بصری 
شهر و برنوشته ها و تابلوهای تبلیغاتی در سطح 
شــهر وجود نداشته باشــد، نمی توان به اهداف 
موردنظر در این زمینه رسید؛ برای حل مسائل 
فرهنگی و دســتیابی به نتایج قابل توجه در این 
حوزه راهی جز اینکه افــراد متخصص پای کار 

بیایند وجود ندارد.
     بر طراحی و اجرای المان ها نظارت 

می شود
مژگان کرمی فرد، مدیر زیباســازی معاونت 
خدمات شهری شهرداری کرمانشاه نیز در این 
خصوص اظهار کرد: با توجه به اینکه کرمانشاه 
ازجمله شــهرهای پرتردد و باســابقه تاریخی 
نسبتاً واضح و مشخصی در بین شهرهای ایران 
اســت، هر نوع فعالیتی که در این شــهر انجام 
می شــود قاعدتاً باید از یک سمت وسو و نگرش 

علمی و تاریخی بهره مند باشد.
وی تصریــح کــرد: در اغلــب مــوارد در 
مــورد المان هایی که در شــهر کرمانشــاه که 
حتــی به صورت محدود و تعداد انگشت شــمار 
طراحی شــده، ســعی کرده ایم که مــوارد فوق 
مدنظــر قرار گیرد و طراحــی و اجرای المان ها 
با نظارت و مدیریت دست اندرکاران و مسؤولان 

این حوزه باشد.
مدیر زیباســازی معاونت خدمات شــهری 
شــهرداری کرمانشــاه عنــوان کــرد: ازجمله 
المان هایی که ما در شــهر کرمانشــاه داریم و 
قطعاً فکر خوبی نیز پشــت آن بــوده و اکنون 
نیز ادامه دارد، المان های نصب شــده در برخی 

از میدان شهر است.
وی در پاســخ بــه اینکه مســؤول طراحی، 
انتخــاب المان ها و اجرای المان ها چه کســی 
یا چــه نهادی اســت، اذعان کرد: از ســالیان 

گذشته تاکنون شهرداری کرمانشاه با همکاری 
معاونت هــا و مناطقــی که فعالیــت می کنند، 
وظیفه انتخاب و نصب المان ها را به عهده دارد.
کرمی فرد از تشــکیل یک کمیته زیباسازی 
به این منظــور خبر داد و افزود: در حال حاضر 
برخی از زیباســازی و کارهــای المانی که در 
سطح شهر انجام می شــود زیر نظر این کمیته 
اســت، اما از حدود 10 ســال پیــش ما مرکز 
مطالعاتی ایجاد شده که برخی از طراحی ها در 

آن مرکز انجام می شود.
مدیر زیباســازی معاونت خدمات شــهری 
شــهرداری کرمانشــاه یــک تقســیم بندی از 
المان هــای موجود در شــهر داشــت و اظهار 
کرد: یک دســته از المان ها، موقتی و با مفاهیم 
مقطعی هســتند که به صورت مناسبتی و برای 
ایامی چون نوروز و دهه فجر مورداستفاده قرار 
می گیرند و دسته دیگر المان های ماندگار بوده 
که مصالح آن ها به گونه ای اســت که سال های 
سال مورداستفاده قرار می گیرند و مجسمه ها و 
سردیس های موجود در شهر کرمانشاه در قالب 

همین المان ها قرار می گیرند.
وی ادامه داد: برخی از المان هایی که در شهر 
کارشده به مفهوم و اهمیت خانواده می پردازند 
کــه از آن جمله می توان به المان هایی اشــاره 
کرد که به صورت فلزی و برش سی ان ســی کار 
شده اســت و جمع خانواده ای را نشان می دهد 
که از دل یک خانه بیرون می آیند و شامل پدر، 

مادر، فرزند یا فرزندان هستند.
مدیر زیباســازی معاونت خدمات شــهری 
شــهرداری کرمانشــاه گفــت: یک ســری از 
المان ها کاملًا مفهومــی بوده و با هدف خاصی 
ایجادشــده اند و اخیراً نیز المانــی را در میدان 
رازی شهر نصب کردیم که عبارت »یا مَنْ اسِْمُهُ 
دَوآءٌ وَ ذِکْرُهُ شِفآءٌ« روی آن درج شده و به هدف 
زکریــای رازی در زمان حیاتش و کمک وی به 
علم پزشــکی و بشریت در پی کشفی که کرده 

بود، اشاره می کند.
وی خاطرنشــان کرد: ازجملــه این المان ها 
می توان به موارد دیگری که در طول ســالیان 
فعالیت شهرداری کرمانشاه نصب شده اند، اشاره 
کرد که برخی از آن ها یک تا دو سال نیز پابرجا 
بوده  اما پس از مدتی یا جمع آوری شده و یا در 

بخش های دیگر شهر به کار گرفته شده اند.
کرمی فــرد در خصوص انتقادات اســتاندار 

کرمانشاه به المان ها و نمادهای موجود در شهر، 
گفت: باوجود همــه فعالیت های صورت گرفته، 
اما تمام اقدامات ما شــاید یک صــدم فعالیت 
شــهرهای دیگر هم نباشــد، پس ما باید شهر 
کرمانشاه را با خودش مقایسه کنیم و بسنجیم 
که چه نوع فعالیتی باید در آن انجام شود تا به 

لحاظ المان به یک غنای مناسب برسد.
     ازنظر اســتفاده از مشــاهیر در 

المان های کرمانشاه ضعیف هستیم
وی افزود: اقدامات انجام شــده در خصوص 
المان های شهری کرمانشاه خوب بوده اما کافی 
نیست و فرمایشات اســتاندار کرمانشاه نیز در 

این زمینه کاملًا درست است.
کرمی فــرد با بیان اینکه مــا تاریخ و ادبیات 
بســیار غنی ای داریم و کرمانشــاه بــزرگان و 
مشاهیر بسیار برجســته ای دارد که در سطوح 
جهانی مطرح هســتند و بایــد باعث افتخار ما 
باشند، ابراز کرد:ا ما یک خط کوچک هم از این 

بزرگان در شهر نمی بینیم.
وی افزود: شــاید ما از اســامی این بزرگان 
در نام گذاری ها اســتفاده کرده باشیم اما اینکه 
بخواهیم از المان آن ها اســتفاده کنیم و نسل 
امروز و فرزنــدان ما آن ها را بشناســند، واقعاً 

نداریم و از این نظر ضعیف هستیم.
این مقام مسؤول تأکید کرد: انتقاد استاندار 
در این زمینه کاملًا به جا بوده است و ما باید تمام 
تلاشمان را داشته باشیم که برنامه ریزی هایمان 
در شــهرداری با هماهنگی استانداری و کسانی 
کــه در دفاتر فنــی و کارگروه هــای اجتماعی 
اســتانداری فعالیت دارند، اداراتی چون ارشاد 
اســلامی، حوزه هنری و... باشد و می طلبد که 
این ها به کمک شهرداری بیایند تا به برجستگی 
کار و ضرورت اجرای کامل آن اهمیت داده شود 
و قطعــاً با کمک همه نهادهــای مرتبط با این 

قضیه محقق خواهد شد.
وی صحبت هــای اســتاندار کرمانشــاه در 
خصوص المان های شــهری را منطقی دانست 
و گفت: آنچه من از المان های شــهر کرمانشاه 
گفتم بخش کوچکی اســت که در حد عظمت 

شهر کرمانشاه نیست.
     تشکیل کارگروه »زیباسازی« در 

شهرداری کرمانشاه
کرمی فرد در پاسخ به اینکه آیا اقدامی برای 
به کارگیری نیروهای متخصــص در این زمینه 
صــورت گرفته؟ اذعــان کرد: یــک هماهنگی 
داخلی با همکاران حوزه شهرداری به ویژه حوزه 
معاونت خدمات شهری و ســازمان فرهنگی و 
اجتماعی شــهرداری صورت گرفته و قرار است 
کارگروهی را با عنوان »زیباسازی« شکل دهیم 
که انتخاب اعضا نیز با حوزه فرهنگی )به دلیل 
اینکه با افــراد فعال در حوزه هــای فرهنگی و 

هنری ارتباط مستقیم دارند( خواهد بود.
به هرحال آنچه که تا به امروز در حوزه معرفی 
کرمانشاه، پیشــینه و فرهنگ آن با استفاده از 
المان های شــهری صورت گرفته، کافی نبوده 
و می طلبد مســؤولان مربوطه علاوه بر نگاهی 
ویژه تر به این موضوع از افراد متخصص و متعهد 
برای مباحث فرهنگی این چنینی استفاده کنند 
تا المان ها و نمادهایی با غنا و پشتوانه فرهنگی، 

دینی و هویتی در کرمانشاه ایجاد شود.


